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Resumé af bemærkning 
 

 
Administrationens bemærkninger 

1. 
 
Charlotte 
Bosat i Frederiksberg 

Borgeren er ked af at udkastet til Nyt Ringnet lægger 
op til, at buslinje 142 fremadrettet kun vil køre ad 
Bjergbakkevej, og ikke fortsætte via Statenevej.  
 
Borgeren foreslår, at Buslinje 142 fastholdes og kører 
skiftende, som i dag.   

Administrationen oplyser, at planen for tilpasningen af 
buslinje 142 indebærer forenkling af ruten og en 
forbedret service til og fra Skovlunde og Letbanen. I 
øjeblikket kører hver anden afgang op ad Bjergbakkevej, 
hvorefter bussen vender tilbage til Statenevej. Dette 
medfører unødvendig omvejskørsel for passagerer, der 
ikke skal af på Bjergbakkevej, og skaber samtidig 
uklarhed i køreplanen. Af samme årsag opdeles buslinjen 
142 ikke i vinter- og sommerkøreplaner ift. hvornår 
kolonihaverne er mest aktive.  
 
Ved at lade alle afgange køre ad Bjergbakkevej, vil 
linjeføringen og køreplanen blive simplificeret og antallet 
af afgange fordoblet. Samtidig etableres en mere direkte 
og effektiv forbindelse til Skovlunde Station og Letbanen 
stationen Glostrup Ejby St.  
 
I Skovlunde bliver buslinjen tilsvarende omlagt, så den 
kører mere centralt gennem villaområdet i Viften ad 
Bybjergvej og Ejbyvej og ikke som i dag på kanten af 
området.  
 
Forslaget vil øge linjens passagergrundlag og vil tilbyde 
en større del af borgerne i villaområdet i Skovlunde og 
Glostrup en mere attraktiv forbindelse, som giver 
forbindelse til den kommende letbane på Ring 3 ved Ejby. 
Alene i Glostrup er passagerprognosen en stigning på 



20.000 ved denne omlægning, og betragtes derfor en 
øget services for kommunens borgere.   
 
Simplificeringen af buslinje 142 medfører desværre også, 
at to stoppesteder på Statenevej i Glostrup ikke længere 
vil blive betjent. Det drejer sig om stoppestederne 
Ejbylund og Ny Vestergård, som til sammen har ca. 25 
påstigere pr. hverdag. 
 
Administrationen anbefaler Kommunalbestyrelsen at 
fastholde udkastet for Nyt ringnet.    

2. 
 
Søren Hee 
Fasanstien 16 
2600 Glostrup 

Borgerens oplevelse er, at nedlæggelse af 
busstoppestederne på Statenevej vil være en 
forringelse af serviceniveauet. 
 
Borgeren gør opmærksom på, at det lave passagertal 
er beregnet på årsbasis, og ikke på de aktive måneder.  
 
Borgerens forslag er, at fastholde nuværende busrute 
142, men at frekvensen kunne nedsættes i 
vintermånederne.  

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 

3. 
 
Violet Maragaret O´Neill 

Borgeren gør opmærksom på, at den nuværende 
busrute 142 anvendes af mange personer, og ønsker 
derved ikke at den nedlægges på Statenevej. 

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 

4. 
 
Nina Ratz 

Borgeren ønsker ikke, at busruten for linje 142 
omlægges fremadrettet, da hun bruger den hverdag i 
sommerhalvåret til sit kolonihavehus ved 
busstoppestedet Ejbylund. 

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 

5. 
 
Ina Larsen 
Bogfinkestien 

Borgerens oplevelse er, at mange anvender 
busstoppestedet Ny Vestergårds til buslinje 142 på 
Statenevej hele dagen. Personer som er dårligt gående 
og dårlig seende der ikke kan køre bil selv, vil ikke 
kunne komme ud til stedet. Ydermere er hendes 
oplevelse, at der er mange biler på Borgmester Muncks 
Allé, og at der ikke er plads til gående på vejen.  
 
Borgeren forslår, at buslinje 142 kan fastholde sin rute i 
sommerhalvåret 1 gang i timen.  

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 
 
Allerede i dag anvendes Borgmester Munks Alle af 
kollektive trafikanter. Det øgede antal gående til og fra 
busstoppestedet ved indførelse af det Nye ringnet 
vurderes ikke at have en mærkbar ændret effekt.  

6. 
 
Karen 

Borgeren oplyser, at hun er ked af overvejelserne 
vedrørende nedlæggelse af buslinje 142 på Statenevej 
forbi haveforeningen. Hun oplever ofte mange 
passagere med bussen til og fra Ny Vestergaard.  

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 



 
Borgeren spørger hvad årsagen er til denne reducering 
af busruten? Og foreslår at have en sommer- og 
vinterrute, da haverne anvendes hyppigt i 
sommerhalvåret.  

7. 
 
Carsten Strømvik 
Ydergrænsen 30 
2600 Glostrup 

Borgeren oplyser, at buslinje 166 fremover kun vil køre 
til og fra Letbanestationen Glostrup Ejby st. via Ejby 
Industrivej til Rødovre. Det betyder, at borgerens børn 
ikke længere har mulighed for at tage bussen til 
Skovskolen via Oxbjergvej fra Ydergrænsen.  
 
Borgeren har kørt børnene i skole, da de var små, og 
indimellem benyttet tilbud om taxaordning. Efter 
børnene er blevet større har de cyklet i en vis grad, og 
brugt buslinje 166 til skolen og til Hvissinge.  
 
Ved at nedlægge buslinjen til Hvissinge har børnene 
ikke mulighed for at deltage i sociale aktiviteter. 
 
Så hvordan vil Movia og Glostrup Kommune bevare 
forbindelsen fra Ydergrænsen og Ejby Holm til skolen 
og Hvissinge?  
 

Administrationen oplyser at en opdeling af den 
eksisterende buslinje 166 fra Ejby og mod syd er baseret 
på målsætningen om at opretholde en høj driftssikkerhed 
og samtidig øge busfrekvensen fra 3 til 4 afgange i timen. 
Dette opnås ved at afkorte den nuværende buslinje ved 
Letbanen. Den reducerede rute vil resultere i forbedret 
overholdelse af de annoncerede ankomsttider og vil 
dermed sikre en mere pålidelig busbetjening. 
 
Borgere bosiddende ved Ydergrænsen og Ejbyholm har i 
øjeblikket mulighed for at bruge buslinje 166, der kører 
fra Erhvervsvej til Hvissinge, herunder Skovvangsskolen. 
Den eksisterende buslinje har en frekvens på 3 afgange i 
timen og en stoppestedafstand på mindst 625 meter til 
boligområdet. 
 
Med indførelsen af det nye Ringnet og Letbanen får 
borgerne mulighed for at benytte Letbanestationen 
Rødovre Nord St., der er placeret mellem 225 meter og 
620 meter fra boligområdet, afhængigt af deres placering. 
I dag er der mellem 680 meter og 1 km til det 
eksisterende busstoppested for linje 166. Borgernes 
gangafstand fra Ydergrænsen og Ejbyholm til den 
kollektive transport vil fremover blive reduceret i forhold 
til den nuværende situation. Desuden vil Letbanen have 
en frekvens på 5 minutter i dagtimerne, hvilket vil 
forbedre tilgængeligheden betydeligt. 
 
Selvom borgerne i området bliver nødt til at foretage et 
skift ved Glostrup Ejby Letbanestation, afhængigt af deres 
endelige destination, vil den øgede hyppighed af Letbanen 
og forbedringen af buslinje 141 tilbyde borgerne en mere 
fleksibel og hurtig kollektiv transportløsning, som kan 
konkurrere med de nuværende transportmuligheder. 
 
Administrationen mener, at denne ændring i Nyt ringnet 
vil føre til en mere effektiv og optimeret offentlig 
transporttjeneste til gavn for befolkningen i området.  



 
 

8. 
 
Bestyrelsen AH Kildegården 
Ved Åen 3 
2730 Skovlunde 

Bestyrelsen for AH Kildegården udtrykker stærk 
modstand mod nedlæggelsen af busrute 142 på 
Harrestrupvej, som er afgørende for foreningens 
medlemmer.  
 
AH Kildegården er en haveforening med mange 
beboere, herunder ældre, småbørnsfamilier og personer 
med fysiske begrænsninger, der er dybt afhængige af 
den offentlige transport. Nedlæggelsen ville medføre 
lange og besværlige gåture for mange af foreningens 
medlemmer og forringe deres livskvalitet.  
 
AH Kildegårdens beboere bruger bussen til at komme til 
skole, arbejde, lægebesøg, indkøb, familiebesøg og 
vedligeholdelse af deres huse i området.  
 
Bestyrelsen mener, at nedlæggelsen af busruten er en 
uforståelig beslutning og foreslår i stedet at fastholde 
buslinjen eller investere i en mindre elbus for at 
opretholde offentlig transport langs Harrestrupvej. De 
kritiserer også forslaget om at erstatte bussen med 
Flextur, da det ville være en forringelse for borgerne.  
 
Bestyrelsen opfordrer kommunen til at overveje 
konsekvenserne af nedlæggelsen, herunder øget 
biltrafik og miljøpåvirkning. De har allerede sendt deres 
høringssvar til Ballerup og Glostrup Kommuner. 

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 

9. 
 
Pia Nielsen 
Enghavevej 94 5.th 
2450 sv 

Bekymret borger fra Ejbylund og Sommerbyen Ejby 
udtrykker sin frustration over omlægningen af buslinje 
142 i forbindelse med Letbanens ibrugtagning i 2025.  
 
Vedkommende nævner, at den planlagte ændring, hvor 
bussen skal omgå Harrestrupvej og stoppe ved Ejby 
Smedevej nedlægges vil få negative konsekvenser. 
Dette inkluderer længere afstande til stoppesteder, 
især for ældre og dem uden egen bil. Borgeren mener, 
at ændringerne primært er økonomiske besparelser for 
kommunen og opfordrer til at overveje en alternativ 
rute, som stadig betjener området på en 
hensigtsmæssig måde.  

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1. 



 
Personen udtrykker ønsket om, at beslutningen tages 
op politisk med større hensyntagen til borgerne 
 
 
 

10. 
 
Hans Vedderkop 
Formand, Sommerbyen Ejby 

Sommerbyen Ejby's bestyrelse og haveejere ser frem til 
Letbanens start i 2025 med forventninger om forbedret 
offentlig transport i området. De håber, at Letbanen vil 
opmuntre borgerne til at bruge kollektiv transport og 
aflaste trafikken på Ring 3 og de tilstødende veje. 
 
Imidlertid er bestyrelsen og haveejere bekymrede over, 
at Glostrup Kommune har lanceret en høringsproces om 
tilpasning af busnettet i forbindelse med Letbanen uden 
tidligere at informere borgerne. Ifølge planerne vil 
buslinje 142 omlægges i 2025 og ikke længere køre 
den eksisterende rute gennem Ejby og Skovlunde 
Station. Dette vil påvirke mange haveejere og borgere 
negativt. 
 
Haveejeren argumenterer for, at den nuværende rute 
er en vigtig transportforbindelse for ældre, pensionister 
og børn og unge i området. Den foreslåede ændring vil 
medføre betydeligt længere gåafstande til 
busstoppesteder, hvilket kan tvinge flere til at bruge 
egen bil i stedet for offentlig transport. 
 
Bestyrelsen opfordrer derfor kommunen til at 
genoverveje beslutningen og fastholde den 
eksisterende busrute for at opretholde et rimeligt 
serviceniveau for de berørte haveejere og borgere.  
 
Haveejeren er åbne for mindre hyppig busdrift for at 
imødekomme kommunens økonomiske hensyn. Som en 
alternativ løsning foreslår de oprettelsen af en 
trafiksløjfe ved den tidligere Ny Vestergaard for at 
betjene bestemte busafgange og bevare de 
eksisterende stoppesteder. 
 

Administrationen vil gerne svare på haveejernes 
bemærkning angående manglen på information til de 
øvrige haveejere i området vedrørende borgerhøringen. 
Det kan præciseres, at høringen blev offentliggjort på 
Glostrup Kommunes officielle hjemmeside, kommunens 
officielle Facebook-side og siden for byudvikling samt i 
Folkebladet. Disse kommunikationskanaler er 
sædvanligvis anvendt ved sådanne høringer. 
 
Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 1.  
 
Hvad angår haveejerens forslag vedrørende trafiksløjfen 
ved Ny Vestergaard, bør det bemærkes, at dette initiativ 
vil medføre en forlængelse af rejsetiden for flertallet af 
passagererne. Movia har dokumenteret, at der samlet set 
er 25 passagerer dagligt, der stiger på ved de 2   
busstoppesteder der foreslås nedlagt. Movia forventer en 
årlig stigning på 20.000 passagerer med den nye 
linjeføring sammenlignet med nuværende forhold, hvilket 
resulterer i en stigning i det daglige antal passagerer på 
knap 54 passagerer.  
 
Administrationen vurderer, at kommunalbestyrelsen skal 
holde fast i udkastet til Nyt ringnet, da serviceniveauet 
øges i form af flere passagerer samt kortere rejsetid. 

11. 
 

Borgeren, der også er medlem af bestyrelsen for 
beboerforeningen Ejby Nord, giver feedback på 

Administrationen henviser til administrationens 
bemærkninger under punkt 7. 



Johannes Baagøe-Nielsen 
Ydergrænsen 2, Ejby 
2600 Glostrup 

Glostrup Kommunes og Movias planer om det nye 
busnet, der forventes at træde i kraft i 2025 sammen 
med Letbanen. Han er dybt bekymret over forslaget om 
at afkorte buslinje 166 ved den kommende Ejby 
Letbanestation. Dette vil få alvorlige konsekvenser, 
især for børnene i området, der går på 
Skovvangsskolen i Hvissinge og mister deres direkte 
skolebusforbindelse. Han påpeger også, at dette vil 
afskære Ejby Nord fra resten af Glostrup Kommunes 
busnetværk og understreger, at området allerede føler 
sig overset.  
 
Han argumenterer for, at den bedste løsning for 
borgerne i Glostrup Kommune ville være at undlade 
opdeling af buslinje 166 i to separate linjer. Hvis en 
opdeling alligevel er nødvendig, forslår han, at dette 
gøres ved Rødovre Nord Letbanestation, så skolebørn 
fra Ejby Nord station kan have en sikker skolevej til 
Hvissinge.   
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